
VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 1 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, måndagen den 9 november 2015, kl. 13.30 – 20.00 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf.  

Anders Gullander (FP), 1 v ordf. 

Annika Andersson Ribbing (S), 2 v. 

ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Elisabeth Dingertz (M) 

Jan Dolk (KD) 

 

 

Britt Lindmark (FP) 

Ina Ununger (C) 

Sandro Wennberg (S) 

Karin Aaseby (S) 

Mikael Lindström (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD), t.o.m. § 

184 

 

Tjg ersättare 

 

Övriga ersättare 

Malin Bellander (M), fr.o.m. § 187 

 

Thomas Jonsson (M) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Allan Sooman (FP) 

Mica Nordström (C) 

 

Deshira Flankör (M), § 185-186 

 

Jan Landqvist (S) 

Magnus Danielsson (S) 

Mats Skoglund (V) 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Lars Öberg 

Per Fogelström 

Pia Andersen 

Annica Lempke 

Frida Ragnarsson 

Monica Fransson  

Mikael Lind 

 

Utses att justera Annika Andersson Ribbing (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Onsdag den 18 november 2015 på kanslienheten, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  § 182 - 200 

 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
   Per Fogelström 

 

  Ordförande ......................................................................... 
   Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
   Annika Andersson Ribbing 

 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2015-11-19 

 

Anslaget skall nedtas 2015-12-13 

 

  Underskrift ......................................................................... 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 2 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Innehållsförteckning 

 

Redovisning av arbetet med upplevelsecentrum i hamnen............................. 3 
Porslinsmuseets lokalisering (minoritetsåterremiss) ...................................... 4 

Budgetuppföljning 3 per den 30 september 2015 – BUP 3 ............................ 7 
Ändring av maxtaxa för barnomsorg .............................................................. 11 
Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista för gymnasieskolan 

2016 ................................................................................................................ 12 

Exploateringsavtal tillhörande detaljplan för Strandvik – del av Östra Ekedal 

1:43 m fl .......................................................................................................... 14 
Antagande av detaljplan för Östra Ekedal 1:43 m fl - Strandvik ................... 16 

Återrapportering utifrån skoldialogen ............................................................ 18 
Biblioteksplan ................................................................................................. 19 
Risk- och sårbarhetsanalys ............................................................................. 20 
Upphandling för arbetsmetod strategisk partnering ....................................... 21 

Rapport om socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 1 

och 2 år 2015 .................................................................................................. 22 

Rapport om vård- och omsorgsnämndens beslut ej verkställda inom tre 

månader, kvartal 1 och 2 år 2015.................................................................... 23 

Yttrande över revisionsrapport – Kommunens hemtjänstverksamhet utifrån 

aspekten konkurrensneutralitet ....................................................................... 24 
Delgivningar ................................................................................................... 25 

Delegationsbeslut ............................................................................................ 26 
Jämställdhetsplan ............................................................................................ 27 

Plan för extraordinära händelser ..................................................................... 29 
Yttrande över remiss – teknisk justering av länsplan för regional 

transportinfrastruktur 2014 - 2025 .................................................................. 30 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 3 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 182 

 

Redovisning av arbetet med upplevelsecentrum i hamnen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen tackar för redovisningen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet lämnas en redovisning av pågående arbete med upplevelsecentrum i 

hamnen. 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0227 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 183 

 

Porslinsmuseets lokalisering (minoritetsåterremiss) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras för att kompletteras med en utredning om säkerhet, tillgänglig-

het och synergier. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt gällande projektdirektiv för uppförandet av ett upplevelsecenter i den gamla 

porslinsfabriken ska denna bland annat inrymma Gustavsbergs porslinsmuseum. I en 

minoritetsåterremiss har yrkats att verksamheten ska vara kvar i befintliga lokaler i 

Torkhuset. Återremissen förslås avslås och projektering fortgå med museiverksam-

heten lokaliserad inom upplevelsecentret. 

De nya lokalerna möjliggör för Värmdö kommun att uppfylla de säkerhetskrav som 

staten ställer för utställningsverksamhet, vilka inte är uppfyllda i museets befintliga lo-

kaler. En omlokalisering bedöms vidare kunna medföra synergieffekter med övriga 

verksamheter inom centret och kunna öka verksamhetens attraktivitet för medbor-

garna.  

 
Handlingar i ärendet 

Porslinsmuseets lokalisering (minoritetsåterremiss), 2015-10-28 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att kommunstyrelsen ska ge förvaltningen i upp-

drag att i samråd med samtliga intressenter, inklusive Nationalmuseums ledning och 

kultur- och fritidsnämnden, föra en diskussion om Gustavsbergs porslinsmuseums roll 

och lokalisering i de befintliga lokalerna och i det nya kulturhuset. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras med en ut-

redning om säkerhet, tillgänglighet och synergier. 

 

Andersson Ribbing yrkar bifall Petterssons återremissyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Andersson Ribbings yr-

kande och finner att yrkandet avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet rös-

tar nej.” 
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Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael 

Lindström (S), Filip Joelsson (MP), Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster att avslå yrkandet. 

 

Ordföranden frågar om Petterssons återremissyrkande bifalles och finner att det bifal-

les. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen är bekymrad över hanteringen av Porslinsmuseet 

och processen att flytta det till gamla fabrikshuset. Bara timmar före mötet fick vi ett 

alarmerande brev från Nationalmuseum som menar att uppgifterna i vårt tjänsteutlå-

tande, som kommunstyrelsens ordförande ändå valde att släppa fram för behandling, 

inte stämmer. Det är ett allvarligt påstående. Nationalmuseum säger sig bara ha fått en 

"rudimentär" bild av kommunens intentioner för samlingarna och möten har inskränkt 

sig till kortare föredragningar. Den säkerhetsaspekt som lyfts fram som en av de vik-

tigaste för att flytta Nationalmuseums samlingar, finner inte Nationalmuseum avgö-

rande eftersom samlingarna länge har visats i nuvarande lokaler och den unika miljön 

är viktig för att göra samlingarna rättvisa. Att lokalen inte har tillräcklig säkerhet för 

inlån av "värdefullare" verk, är ett tydligt besked att säkerheten är fullt tillräcklig för 

de nuvarande samlingarna. Vi beklagar att inte vårt yrkande om återremiss vann majo-

ritetens gehör, men menar ändå att det är ett fall framåt för kommunstyrelsen att ändå 

för första gången mer seriöst ska behandla frågan om Porslinsmuseets placering. Vi 

menar att beslutet att gå vidare med projektering ”utifrån Murmans förslag” inte är till-

räckligt tydligt som beslutsunderlag. Det lämnar frågetecken kring Porslinsmuseet. 

Samlingarna är unika, byggnaden likaså, och de där intimt sammanflätade. Därför 

måste en så viktig del av Gustavsbergs kulturarv också utredas mer seriöst. Behand-

lingen av Nationalmuseum i processen riskerar att göra att vi inte har några samlingar 

alls att visa upp. Vi vill se en mer genomgripande analys kring hur vi kan gifta ihop en 

utställnings- och upplevelseverksamhet i de nya lokalerna – samtidigt som Torkhuset 

och Porslinsmuseet kan vara en entré till den nya Kulturfabriken.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Från MP:s sida är vi försiktigt optimistiska inför ärendets fortsatta hantering iom åter-

remissen. Men vi vill påpeka två saker: 

1) Vi tycker att det är orimligt att frågan inte behandlas i Kultur- och Fritidsnämnden, 

då det är den nämnden som har ansvar för Porslinsmuseet. 

2) Vi tycker att det är konstigt att Torkhuset inte behandlas som en del av fabriken 

med avseende på ombyggnationen. Flera arkitektkontor kom med kreativa förslag på 

hur Torkhuset skulle kunna utgöra en integrerad del av Kulturhuset Porslinsfabriken, 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 6 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

och vi uppfattade det absolut som att kommunstyrelsens beslut om att gå vidare med 

projektet även inkluderade Torkhuset i uppdraget.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt Annika Andersson Ribbings yrkande om jag varit beslutande vid 

dagens sammanträde.” 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 184 

 

Budgetuppföljning 3 per den 30 september 2015 – BUP 3 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Rapporten godkänns. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att genomföra en genomlysning av vård- och 

omsorgsnämndens verksamheter. 

3. Slutredovisning ska lämna till kommunstyrelsen i februari. 

4. Uppdraget finansieras med 200 000 kr ur kommunstyrelsens konto för oförut-

sedda kostnader. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Per den 30 september 2015 presenteras budgetuppföljningsprognos (BUP 3). Progno-

sen för helåret visar ett resultat på + 41,6 mnkr, vilket är strax över kommunens finan-

siella mål om + 40 mnkr och ca 7 mnkr högre än resultatet i föregående prognos. 

 
Handlingar i ärendet 

Budgetuppföljning3, per den 30 september (BUP 3) 2015, 2015-10-26 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att rapporten återremit-

teras för att komplettera med åtgärdsplaner för att 1/ komma till rätta med underskot-

ten, 2/ föreslå omfördelning till verksamheterna av ej utnyttjade medel från andra 

nämnder och hittills outnyttjade volym- och konjunkturreserver, samt 3/ säkerställa 

kvaliteten i prognosens siffror. 

 

Anders Gullander (FP), Jan Dolk (KD), Elisabeth Dingertz (M), Ina Ununger (C) och 

Marie Bladholm (M) yrkar att kommunstyrelsen beslutar: 

 

1. Rapporten godkänns. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att genomföra en genomlysning av vård- och 

omsorgsnämndens verksamheter. 

3. Slutredovisning ska lämna till kommunstyrelsen i februari. 

4. Uppdraget finansieras med 200 000 kr ur kommunstyrelsens konto för oförut-

sedda kostnader. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar i andra hand, om återremissyrkandet avslås, av-

slag på yrkande 1 och bifall till yrkande 2 – 4 från Gullander med flera. Hon yrkar vi-

dare att kommunstyrelsen beslutar att åtgärdsplaner ska kompletteras för att 1/ komma 

till rätta med underskottet, 2/ föreslå omfördelning till verksamheterna av ej utnyttjade 

medel från andra nämnder och hittills outnyttjade volym- och konjunkturreserver, 

samt 3/ säkerställa kvaliteten i prognosens siffror. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om Andersson Ribbings återremissyrkande bifalles eller avslås 

och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings återremissyrkande röstar ja, den som biträder yr-

kandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael 

Lindström (S), Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fem nej-röster att avslå yrkandet. 

 

Ordföranden frågar om yrkade 1 från Gullander m.fl. bifalles eller avslås och finner att 

det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som bifaller yrkandet från Gullander m.fl. röstar ja, den som avslår yrkandet rös-

tar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael 

Lindström (S), Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fem nej-röster att bifalla yrkandet. 

 

Ordföranden frågar om yrkande 2 – 4 från Gullander m.fl. bifalles och finner att det bi-

falles. 

 

Ordföranden frågar om Andersson Ribbings andrahandsyrkande bifalles eller avslås 

och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings återremissyrkande röstar ja, den som biträder yr-

kandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 
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Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael 

Lindström (S), Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fem nej-röster att avslå yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi socialdemokrater är djupt bekymrade över kommunens ekonomiska situation. I 

våras presenterade flera nämnder nollprognos trots att underliggande siffror visade på 

ett underskott. Inga åtgärdsplaner fanns presenterade för att styrka sannolikheten för 

att vända den ekonomiska situationen i dessa nämnder. ”Håll budget”, var ett besked 

som kommunicerades men hur, med vilka prioriteringar eller effektiviseringsåtgärder, 

fanns inga beskrivningar. Vi ifrågasatte detta då. Svaren vi fick var att ”en gissning är 

så god som en annan”, det är svårt att veta hur det ”verkligen” ser ut, så tidigt på året. 

 

Vi menar att hela vitsen med uppföljningsprognoserna är att ta på allvar de siffror man 

får ut ur systemet och agera utifrån dessa. Varför ska vi annars ha dessa frågor på dag-

ordningen?  

 

Vi har under flera år kritiserat den långa eftersläpningen i rapporteringen av det ekono-

miska utfallet. Det har visat sig vara en särskilt befogad kritik detta år. För när den 

ekonomiska sammanställningen för första halvåret sammanställts och presenterats för 

oss politiker i september månad skymtade rejäla underskott för flera av våra verksam-

hetsnämnder. Det föranledde inga förslag till åtgärder mer än ett upprepande av bud-

skapet ”håll budget”. Parallellt med detta tickade kvartal 3 mot sitt slut. Och när sif-

forna för det tredje kvartalet presenterades var moraset ett faktum. Vård- och omsorgs-

nämnden, som lämnat prognosen ”budget i balans” efter första kvartalet, visar nu på 

ett resultat som indikerar -34 mnkr. Socialnämnden, som också redovisade nollpro-

gnos efter första kvartalet, indikerar nu -16 mnkr, för att ta två exempel. 

 

Det faktum att samtliga (!) medarbetare på Överförmyndarnämnden sagt upp sig gör 

också att vi ifrågasätter prognosen för denna nämnd. Om kommunen ska uppfylla lag-

kraven för denna verksamhet räknar vi med att kostnaderna kommer öka rejält när 

kommunen, åtminstone tillfälligt, måste lösa uppgifterna med att hyra in konsulter. 

 

Alliansen påstår att de prognostiserar ett resultat om 41,6 miljoner kronor och vill i 

budgetuppföljningsprognoserna få det att framstå som om allt är frid och fröjd. Vår 

kritik för sättet BUP3 redovisas består av flera saker. På en övergripande nivå: Från de 

41,6 miljonerna kan man dra tillfälliga intäkter, 11,9 miljoner i AFA pengar och en 

reavinst på fastighetsförsäljning om 7,7 miljoner. Då återstår 22 miljoner kronor. 

 

Med i resultatet finns också ej utförda politiska projekt i KS motsvarande 4,6 miljoner, 

Andra projektmedel kallat SALS/SEU och en ej utnyttjad reserv för avställda lokaler 

på 5,4 respektive 4,5 miljoner. Det här är inga överskott, det är pengar som blivit över 
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för att det som har beslutats inte har genomförts. När de dras från resultatet återstår 7,5 

miljoner kronor. Ytterligare ej genomförda beslut i KFN: 3,8 miljoner för kulturhuset 

och 2,7 miljoner till idrottsanläggningar. Drar vi bort dem återstår 1 miljon kronor. 

 

Situationen med återkommande underskott för de stora verksamhetsnämnderna är 

ingalunda ny. Det pågår i Värmdö sedan många år en kontinuerlig underbudgetering 

av kommunens kärnverksamheter. Det behöver vidtas kraftfulla åtgärder i den poli-

tiska styrningen av ekonomin. Uppföljningarna behöver vässas och nå de politiskt an-

svariga snabbare än vad som nu är fallet. Annars är det omöjligt att ta ansvar, både för 

perspektivet att budgeten håller och att verksamheterna uppfyller sina uppdrag. För att 

inte ta risken att lagstadgade rättigheter åsidosätts krävs också bättre konsekvensana-

lyser när olika besparingar beslutas. 

 

Revisorerna i kommunen har återkommande kritiserat kommunstyrelsen för att brista i 

sitt tillsyns- och uppsiktsansvar. Vi socialdemokrater menar att det nu är helt nödvän-

digt med en konkret översyn kring uppföljningen av verksamheterna i kommunen. En 

sådan översyn behöver involvera alla politiska partier för att förändringar som föreslås 

ska få så bred legitimitet som möjligt.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt socialdemokraternas yrkande om jag varit beslutande vid dagens 

sammanträde” 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

KLG 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 185 

 

Ändring av maxtaxa för barnomsorg 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Med ändring av kommunfullmäktiges beslut i budget ang. taxor och avgifter fastställs 

maxtaxa för barnomsorg enligt förvaltningens förslag. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Maxtaxa infördes år 2002 och tillämpas numera av alla Sveriges kommuner. Taxan 

bygger på olika procent av hushållens bruttoinkomst och med ett tak för hur hög avgif-

ten kan bli. Inkomsttaket fastställs av Skolverket och har från den 1 januari 2016 höjts 

till 43 760 kr.  

 

Kommunerna erhåller statsbidrag för maxtaxa och för kvalitetssäkrande åtgärder. Ef-

tersom ett höjt inkomsttak innebär ökade avgiftsintäkter kommer staten att sänka bi-

draget till kommunerna.  

 

Alla kommunala taxor beslutas av kommunfullmäktige. Kommunen bör därför an-

passa sin taxa till det nya inkomsttaket. Förändringen innebär därmed ingen eller liten 

ekonomisk skillnad för kommunen.  

 
Handlingar i ärendet 

Maxtaxa barnomsorg avgiftsnivåer från och med 2016, 2015-10-26 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015UTN/0312 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 186 

 

Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista för 
gymnasieskolan 2016 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Uppräkning av programpriser samt prislista för gymnasieskolan 2016 antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun ingår i Stockholms läns gymnasieregion som regleras av ett samver-

kansavtal. Gymnasieregionens kommuner beslutar årligen om eventuell uppräkning av 

programpeng för respektive utbildning. Kommunförbundet Stockholms län (KSL) re-

kommenderar att programpriser samt förslag till prislista för år 2016 justeras baserat 

på en genomsnittlig uppräkning om två procent. KSL:s rekommendation föreslås an-

tas.  

Kommunfullmäktige har i budget för 2016 fastställt prislistan i budget för 2016. Kom-

munstyrelsen kan därmed meddela KSL att uppräkningen antas. 

 
Handlingar i ärendet 

Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista för gymnasieskolan 2016, 

2015-10-14 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget. 

 

Karin Aaseby (S) yrkar att kommunstyrelsen ska uppvakta KSL för att genomföra en 

uppräkning av programpriserna för gymnasieskolan så att de hamnar i nivå med kost-

nadsökningar på 3,5 %. 

 

Marie Bladholm (M) yrkar avslag på Karin Aasebys (S) tilläggsyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Aasebys yrkande bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna är djupt oroade över de föreslagna programpriserna och prislistan 

för gymnasieskolan 2016. Den genomsnittliga uppräkningen föreslås vara 2% samti-

digt som den genomsnittliga kostnadsökningen prognostiseras ligga på 3,05%. Samti-

digt räknar Värmdömoderaterna upp budgeten för våra egna gymnasier med 1 % i 
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budgeten 2016. Den ekvationen går inte ihop. Vi underbudgeterat därmed samtliga 

gymnasieskolor redan från början. Lägg därtill att Gustavsbergs gymnasium redan går 

med underskott och att Värmdö gymnasiums lokalkostnader har ökat med 30%, så får 

vi en mycket svår ekonomisk situation. 

 

Den socialdemokratiska gruppen yrkade därför på att kommunstyrelsen skulle upp-

vakta KSL (Kommunförbundet Stockholms län), som vi har ingått ett samverkansavtal 

med för gymnasieskolorna, för att få till stånd en justering som gör att gymnasierna får 

åtminstone skuggan av en chans till kostnadstäckning. Värmdömoderaterna försökte 

under sammanträdet hävda att vi inte kunde gå emot avtalet. Det var aldrig det försla-

get handlade om i kommunstyrelsen. Det handlade om att försöka påverka inom ramen 

för samverkansavtalet. Däremot är det förstås möjligt att ersätta våra egna gymnasier 

med de pengar vi anser att de behöver för att klara sin verksamhet. Vi behöver sända 

en signal även till KSL att vi inte accepterar en besparing på bekostnad av verksam-

heten i våra skolor.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt Karin Aasebys yrkande om jag varit beslutande vid dagens sam-

manträde.” 

 
Sändlista 

Utbildningsnämnden 

Sektor ekonomi 

KSL 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0553 Kommunstyrelsen 2015-10-07 § 187 

 

Exploateringsavtal tillhörande detaljplan för Strandvik – 
del av Östra Ekedal 1:43 m fl 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Exploateringsavtal avseende Strandvik, del av fastigheten Östra Ekedal 1:43 m.fl. god-

känns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

För genomförandet av detaljplan för Strandvik, del av fastigheten Östra Ekedal 1:43 

m.fl. har ett exploateringsavtal upprättats mellan Värmdö kommun och JM AB. Explo-

atören äger all mark inom planområdet men överlåter utan ersättning till kommunen 

all mark som utgör allmän platsmark samt områden för nätstation och förråd. Exploa-

tören ska stå för alla kostnader för de åtgärder som ska utföras i och med exploate-

ringsavtalet med undantag för ombyggnad av Gamla Skärgårdsvägen och utbyggnad 

av strandpromenad samt iordningställande av park. De två sistnämnda anläggningarna 

ingår i gemensamma anläggningar inom centrala Gustavsberg vilka finansieras genom 

särskild ersättning. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringsavtal tillhörande detaljplan för Strandvik – del av fastigheten Östra Eke-

dal 1:43 m fl, 2015-10-05 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till förslaget med tillägget att vitet vid fällning av 

skyddsvärda träd höjs (bil. 8 § 8). 

 

Anders Gullander yrkar bifall till förslaget och avslag på Lindströms tilläggsyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Lindströms tilläggsyrkande bifalles eller avslås och finner att 

det avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Då MP yrkar avslag på detaljplanen i sitt nuvarande skick väljer vi att inte delta i be-

slutet om exploateringsavtal.” 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 15 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2011KS/0339 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 188 

 

Antagande av detaljplan för Östra Ekedal 1:43 m fl - 
Strandvik 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Detaljplanen för Östra Ekedal 1:43 m.fl. Strandvik antas under förutsättning att 

nyttjanderättsavtalet för promenadstråket är underskrivet av parten innan ären-

det ska beslutas i kommunfullmäktige. 

2. Utställningsutlåtandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplanen möjliggör att cirka 60 nya bostäder kan byggas i området, inklusive nya 

bostäder i den befintliga villan Strandvik som ska rustas upp och skyddas. I planområ-

det finns förutom villa Strandvik befintlig bebyggelse som till största del ska bevaras 

och skyddas i detaljplanen. Parken nedanför Strandvik är idag en uppskattad samlings-

punkt och ska så förbli. Kommunen ska ta över all park- och naturmark inom planom-

rådet och i samband med detta ska park och gångstråk förbättras och förstärkas. I om-

rådet finns en stor småbåtshamn som ska bevaras och ges möjlighet att fortsätta verka 

på platsen. Detaljplanen ställdes ut mellan 12 maj till 9 juni 2015 där totalt 38 syn-

punkter inkommit. Synpunkterna i samband med utställningen har föranlett att plan-

förslaget inför antagandet har kompletterats men till största delen är samma bestäm-

melser kvar. Samtliga förändringar är av den omfattning och karaktär som enligt kon-

torets bedömning kan göras efter granskning.   

 

Handlingar i ärendet 

1. Tjänsteskrivelse 2015-10-05 

2. KSPU:s beslut 2015-10-28, § 90 

3. Avtal om nyttjanderätt med ändamål att anlägga gångstigar 

 
Yrkanden 
Filip Joelsson (MP) yrkar avslag. 

 

Anders Gullander (FP) yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet i Värmdö är kritiska till den kraftigt minskade planen för Strandvik. 

Bland de problem vi ser med planen är att stora områden som skulle säkras för rekreat-
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ionssyfte har lyfts ur planen, skötsel av parken (den del som är kvar i planen) är otyd-

lig, och dessutom finns många frågetecken från länsstyrelsen kring boendemiljö. Av-

sikten med just den här planen var att ge JM byggrätter i utbyte mot markområden för 

rekreation i anslutning till centrala Gustavsberg. Efter rekreationsområdet lyfts ut ur 

planen återstår nu väldigt lite av det som JM skulle ge, nämligen bara ett arrendeavtal 

som tillåter kommunen att anlägga ett promenadstråk. Om kommunens förhandlings-

position är så dåligt så att vi måste lägga oss helt platt i förhandlingen, så menar vi att 

det är bättre att sätta ned foten och avbryta planarbetet helt och hållet. Därför reserve-

rar vi oss mot planen i sitt nuvarande skick.” 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 1014KS/0307 

 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 189 

 

Återrapportering utifrån skoldialogen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Utbildningsnämndens återrapportering av resultatet av skoldialogen godkänns. 

2. Kyrkskolan ska fr.o.m. ht 2016 bli en ny resultatenhet F – 6. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Utbildningsnämnden har återrapporterat ärendet Slutrapport om skoldialogen. Återrap-

porteringen redovisar utbildningsnämndens pågående och kommande kvalitets- och ut-

vecklingsarbete. I samband med återrapporteringen beslutade utbildningsnämnden den 

8 oktober 2015 att gradvis utvidga Kyrkskolan till en F-6-skola under förutsättning att 

det finns ett tillräckligt elevunderlag för att bedriva en undervisning av hög kvalitet. 

Nämnden beslutade också att hålla workshops om kommunövergripande utvecklings-

frågor under läsåret 2015/2016. Utbildningsnämndens återrapportering föreslås god-

kännas.  

 
Handlingar i ärendet 

Återrapportering utifrån skoldialogen, 2015-10-15 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Jan Dolk (KD), Annika Andersson Rib-

bing (S) och Karin Aaseby (S) yrkar bifall till förslaget med kompletteringen att Kyrk-

skolan fr.o.m. ht 2016 blir en ny resultatenhet F – 6. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om tilläggsyrkandet från Bladholm m.fl. bifalles och finner att det 

bifalles. 

 
Sändlista 

Utbildningsnämnden 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0405 

 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 190 

 

Biblioteksplan 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Biblioteksplanen antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt bibliotekslagen (2013:801) ska kommunerna anta biblioteksplaner. Värmdö 

kommun saknar aktuell biblioteksplan och förslag till ny biblioteksplan föreslås antas.   

 
Handlingar i ärendet 

Biblioteksplan, 2015-09-30 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vi har nu bedrivit biblioteksverksamhet på flera öar i samarbete med lokala före-

ningar i mer än 6 års tid, och det borde vara dags att göra en större utvärdering av hur 

försöket har fallit ut. Vi vet redan att förutsättningarna är olika på olika platser, och 

pga biblioteket på Runmarö har haft en mycket låg utlåning har Kultur och Fritids-

nämnden under 2014 haft i medborgardialog på temat. Resultatet av denna medborgar-

dialog såg ut att vara en satsning på högre närvaro av bokbussen vid Stavsnäs vinter-

hamn, något som iom bokbussens nedläggning nu har gått om intet. På liknande sätt 

står det till med övriga ö-bibliotek, och vi är därför mycket oroade över den begrän-

sade ambitionsnivå som biblioteksplanen har med avseende på ö-verksamheten. 

Vidare ser vi att biblioteksplanen även med avseende på andra verksamhetsområden 

lämnar mycket övrigt att önska. Är det verkligen rimligt att en så kraftigt överfinansi-

erad nämnd som Kultur- och Fritidsnämnden ska sänka ambitionsnivån för biblioteks-

verksamheten på det här sättet?” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0534 

 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 191 

 

Risk- och sårbarhetsanalys 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Risk- och sårbarhetsanalysen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Vart fjärde år ska en risk- och sårbarhetsanalys sammanställas och rapporteras till 

länsstyrelsen. Analysen ska följa Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps 

(MSB) föreskrifter om kommuners risk- och sårbarhetsanalyser (MSBFS 2015:5) och 

vara anpassad till kommunens egna behov och förutsättningar. Värmdö kommuns risk- 

och sårbarhetsanalys föreslås godkännas.  

 
Handlingar i ärendet 

Värmdö kommuns risk- och sårbarhetsanalys, 2015-10-13 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0535 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 192 

 

Upphandling för arbetsmetod strategisk partnering 
 
Kommunstyrelsens beslut och förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Upphandlingsform strategisk partnering godkänns. 

2. Vid avrop av projekt inom upphandlingsform strategisk partnering ska 

nämnden inhämta kommunstyrelsens godkännande. 

3. Genomförande av projekt renovering av Farstavikens skola/Ekedal samt 

nyproduktion av gästhamn Kattholmen godkänns inom ramen för tekniska 

nämndens avrop från strategisk partnering.  

 
Beslutsnivå 

P. 1-2 Kommunfullmäktige 

P. 3 Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Tekniska nämnden har fattat beslut om upphandlingsformen strategisk partnering samt 

publicerat förfrågningsunderlag avseende renovering av Farstavikens skola/Ekedal och 

Kattholmen. Kommunfullmäktige föreslås godkänna strategisk partnering som upp-

handlingsform inom Värmdö kommun. Berörd nämnd ska inför avtalstecknande inom 

denna upphandlingsform först inhämta kommunstyrelsens godkännande. 

 
Handlingar i ärendet 

Upphandling för arbetsmetod strategisk partnering, 2015-10-26 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0536 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 193 

 

Rapport om socialnämndens beslut ej verkställda inom tre 
månader, kvartal 1 och 2 år 2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvartal 1 

och 2 år 2015 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Socialnämnden verkställde samtliga beslut under kvartal 1 och 2 år 2015. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 1 och 

2 år 2015, 2015-09-17 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0536 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 194 

 

Rapport om vård- och omsorgsnämndens beslut ej 
verkställda inom tre månader, kvartal 1 och 2 år 2015 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Vård- och omsorgsnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader 

för kvartal 1 och 2 år 2015 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden redovisar tolv ej verkställda inom tre månader under 

första kvartalet. Under andra kvartalet verkställdes inte sju beslut inom tre månader. I 

tjänsteskrivelser från nämnden framgår vilken typ av insatser de ej verkställda besluten 

avser. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapport av vård- och omsorgsnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvar-

tal 1 och 2 år 2015, 2015-09-17 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0488 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 195 

 

Yttrande över revisionsrapport – Kommunens 
hemtjänstverksamhet utifrån aspekten 
konkurrensneutralitet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till yttrande till revisorerna godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun delar KPMG:s bedömning i de fall brister framkommit vid gransk-

ningen. Åtgärder har vidtagits för att komma till rätta med dessa brister. Tilldelningen 

av medel för hemtjänstverksamhet är sedan i januari i år likadan oavsett utförare och 

förtydligad information har gått ut till samtliga utförare om vikten av att hushållsnära 

tjänster inte utförs som ersättning för biståndsbeslut eller under biståndsbedömd tid. 

Värmdö kommun delar revisorernas synpunkt att beslutet om tillfälliga tilldelningsför-

utsättningar borde varit fråga för en utredning och ett politiskt beslut. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunens hemtjänstverksamhet utifrån aspekten konkurrensneutralitet, 2015-10-26 

 
Sändlista 

Revisorerna 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

_______ 

 

 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 25 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 196 

 

 

Delgivningar 
 

 Skrivelse om porslinsmuseet – Peter Pien 

 Yttrande om Boverkets förslag till föreskrifter om statsbidrag för att rusta upp 

skollokaler mm – k-dir 

 Fråga om valfrihet inom hemtjänst och omsorgsboende – SPF Seniorerna 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 197 

 

Delegationsbeslut 
 

 Tillfälligt förordande som personalchef 

 Undantag från alkoholförbud 

 Upptagande av lån 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0502 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 198 

 

Jämställdhetsplan 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Jämställdhetsplan för Värmdö kommun antas. 

2. Tidigare policy och jämställdhetsplan upphävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

För att öka jämställdheten i arbetslivet ska arbetsgivare upprätta en jämställdhetsplan 

vart tredje år. Nuvarande jämställdhetsplan och policy för anställda i Värmdö kommun 

är utdaterad, varför en ny jämställdhetsplan framtagits och föreslås antas. Jämställd-

hetsplanen beskriver kommunens viljeriktning och omfattar en kartläggning av nuläget 

samt mål och aktiviteter för att uppnå lika villkor för kvinnor och män. Nuvarande po-

licy och plan upphävs.  

 
Handlingar i ärendet 

Jämställdhetsplan 2015-10-07 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till förslaget. De yrkar vi-

dare att förvaltningen ska ges i uppdrag att utarbeta en strategi för att avskaffa osakliga 

löneskillnader mellan könen samt för att minska den könsmässiga snedrekryteringen 

inom kommunens verksamheter och ledningsstruktur. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till förslaget och avslag på tilläggsyrkandet från 

Lindström och Joelsson. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Lindströms och Joelssons tilläggsyrkande bifalles eller avslås 

och finner att det avslås 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen och Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt yrkandet från socialdemokraterna och miljöpartiet om jag varit 

beslutande vid dagens sammanträde. 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 28 av 31 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0373 Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 199 

 

Plan för extraordinära händelser 
 
Kommunstyrelsens beslut och förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Plan för extraordinära händelser i Värmdö kommun antas.  

2. Kommunstyrelsen ges möjlighet att delegera ansvaret som 

krisledningsansvarig till ett krisledningsutskott som ska bestå av 13 ledamöter 

ur kommunstyrelsen med representanter för samtliga partier enligt rådande 

proportionalitet. 

3. Kommunstyrelsen delegerar till kommunstyrelsens krisledningsutskott att 

agera krisledande utskott under förutsättning av beslut i kommunfullmäktige, 

punkt 2.  

4. Kommunstyrelsens reglemente revideras under förutsättning av beslut i 

kommunfullmäktige, punkt 1-2.   

 
Beslutsnivå 

P. 1-2, 4 Kommunfullmäktige 

P. 3 Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun ska vid varje ny mandatperiod fastställa en plan för hur extraordi-

nära händelser hanteras. Förslag till plan för extraordinära händelser har tagits fram 

som anger målsättningar och ansvar, krisledningsorganisation, uppgiftsfördelning, per-

sonell beredskap, utbildning samt scenariobeskrivning vid kris. Planen föreslås antas. 

Därtill föreslås en revidering av kommunstyrelsens reglemente samt uppgifter och an-

svar för kommunstyrelsens arbetsutskott.  

 
Handlingar i ärendet 

Plan för extraordinära händelser i Värmdö kommun, 2015-09-15 

 
Yrkanden 

Anders Gullander (FP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till förslaget 

med justeringen att krisledningsfrågorna ska delegeras till ett särskilt krisledningsut-

skott bestående av 13 ledamöter ur kommunstyrelsen med representanter för samtliga 

partier enligt rådande proportionalitet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget med justering enligt 

yrkandet från Gullander och Andersson Ribbing och finner att kommunstyrelsen be-

slutar enligt förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0545 

 

Kommunstyrelsen 2015-11-09 § 200 

 

Yttrande över remiss – teknisk justering av länsplan för 
regional transportinfrastruktur 2014 - 2025 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Förslaget till yttrande till länsstyrelsen godkänns. 

2. Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att gemensamt uppvakta landshöv-

dingen för att undvika förseningar av projekten i länsplanen som berör 

värmdöpendlarna samt överväga ytterligare initiativ och uppvaktningar. 

3. Yttrandet kompletteras på lämpligt sätt med avsnitten under rubriken ”Bedöm-

ning” i tjänsteutlåtandet, för att tydliggöra konsekvenserna för Värmdö av de 

föreslagna tekniska justeringarna. 

4. Kommundirektören får i uppdrag att säkerställa att yttrandet överensstämmer 

med kommunens tidigare yttranden i frågan 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen avser att genomföra en teknisk justering av gällande länsplan som inne-

bär att flera för Värmdö kommun viktiga projekt skjuts fram tre till fyra år. Det inne-

bär till exempel att Skurubron som ursprungligen skulle byggas 2014-2016 kommer 

att byggas först 2018-2022. 

 
Handlingar i ärendet 

Remiss teknisk justering av länsplan för regional transportinfrastruktur 2014 – 2015, 

2015-10-01 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) och Monica Pettersson (M) yrkar att yttrandet kom-

pletteras med 

 

1. Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag att gemensamt uppvakta landshöv-

dingen för att undvika förseningar av projekten i länsplanen som berör 

värmdöpendlarna samt överväga ytterligare initiativ och uppvaktningar. 

2. Yttrandet kompletteras på lämpligt sätt med avsnitten under rubriken ”Bedöm-

ning” i tjänsteutlåtandet, för att tydliggöra konsekvenserna för Värmdö av de 

föreslagna tekniska justeringarna. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att säkerställa att yttrandet överensstämmer 

med kommunens tidigare yttranden i frågan. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget med komplette-

ringar enligt Andersson Ribbings och Petterssons yrkande och finner att kommunsty-

relsen beslutar enligt förslaget. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen instämmer till fullo i skärpan i yttrandet. Statens 

planerade förskjutningar i genomförande av flera viktiga infrastruktursatsningar som 

påverkar Värmdö, är oerhört allvarliga. Vi är del av den procentuellt sett snabbast väx-

ande delen av Stockholmsregionen, ostsektorn. Vår väginfrastruktur har redan slagit i 

taket. Våra invånare behöver realistiska möjligheter att ta sig till jobb och studier.  

 

I en diskussion under sammanträdet förde vi fram viljan att komplettera yttrandet med 

flera viktiga konsekvensanalyser som stod i tjänsteutlåtandet. Vi är glada att majorite-

ten biföll det, liksom vårt förslag att vi nu i bred politisk enighet behöver uppvakta 

landshövdingen för att ytterligare förtydliga Värmdös medborgares krav och behov. 

 

Däremot tyckte vi att yttrandets formulering kring kommunens inställning till den 

kommande fyrfiliga vägen mellan Ålstäket och Mölnvik, var något otydlig och be-

hövde stämma överens med tidigare politiska ställningstaganden från kommunen.” 

 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

_______ 

 

 


